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SESJA RADY GMINY NĘDZA 
1.08. 2011 roku 

godz.15
30 

 

PROTOKÓŁ NR   XI / 2011 
Lista obecności stanowi załącznik do Protokołu. 
 
Ad. 1 
 
Przewodniczący RG Gerard Przybyła dokonał otwarcia sesji stwierdzając prawomocność obrad; na 
sesję przybyło 13 radnych, nieobecni radna Gizela Marondel i radny Krystian Placzek. 
 
Przewodniczący RG odczytał treść wniosku  Wójta Gminy z dnia 1 sierpnia.2011r. o włączenie do 
porządku obrad : projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w 
trwały zarząd Zakładowi Wodociągów i Usług Komunalnych ,nieruchomości stanowiących własność 
Gminy Nędza  ( załączniki do Protokołu)  
Wójt Gminy Anna Iskała omówiła treść proponowanych zmian . Nie wniesiono żadnych uwag. 
 
Radny Jan Francus wnioskował ,aby w ramach pkt 6 porządku obrad udzielać głosu w trakcie sesji 
radnym powiatowym ; na poprzedniej sesji dyskusja odbywała się już po zamknięciu sesji.  
 
Radny Julian Skwierczyński wnioskował o uczczenie minutą ciszy rocznicy wybuchu Powstania 
Warszawskiego- o godz.17

00
 

 
O godz.15

35 
na salę obrad wszedł radny Krystian Placzek. 

Rada Gminy przy 14 głosujących , 14 głosami za (jednogłośnie ) zatwierdziła proponowane zmiany 
w porządku obrad, który przedstawia się następująco : 

 

 
1. Otwarcie sesji -stwierdzenie prawomocności obrad. 

WNIOSEK WÓJTA GMINY NĘDZA Z DNIA 1 SIERPNIA 2011R. ……. 
2. Zatwierdzenie Protokołu Nr  X  / 2011  z poprzedniej sesji . 
 
3. INFORMACJA PRZEWODNICZĄCEGO RADY GMINY o działaniach podejmowanych w 

okresie między sesyjnym. 
 
4. SPRAWOZDANIE WÓJTA GMINY o pracach realizowanych w okresie między sesyjnym  i z 

wykonania uchwał Rady Gminy . 
 
5. PODEJMOWANIE UCHWAŁ W SPRAWIE: 

1. zmieniająca Uchwałę Budżetową na rok 2011 Gminy Nędza Nr III/ 15 /10 z dnia 28 grudnia 2010r 
2. zmieniająca Uchwałę  nr III/14/10 Rady Gminy Nędza z dnia 28 grudnia 2010 r. w sprawie: Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Nędza ; 
3. zaciągnięcia długoterminowej pożyczki na realizacje zadania pod nazwą „Termomodernizacja budynku wielofunkcyjnego przy 

ul. Raciborskiej 55a w Zawadzie Książęcej w gminie Nędza „ 
4. upoważnienia Wójta Gminy Nędza do wystawienia weksla in blanco  
5. cen i stawek opłat za zbiorowe zaopatrzenie w wodę dla Gminy Nędza 
6. powołania Zespołu opiniującego zgłoszonych kandydatów na ławników do orzekania w Sądzie Okręgowym w Rybniku i w 

Sądzie Rejonowym w Raciborzu ; 
7. zmieniająca uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w trwały  zarząd   Zakładowi Wodociągów i Usług 

Komunalnych ,nieruchomości  stanowiących   własność Gminy Nędza. 

 
6.  INTERPELACJE I ZAPYTANIA RADNYCH – odpowiedzi na zgłoszone interpelacje. 
 
7.  WOLNE WNIOSKI I INFORMACJE . 
      1) BIBLIOTEKA ŚLĄSKA – wyniki działalności GBP ; 
 
8.  ZAMKNIĘCIE SESJI . 
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Ad. 2 
 
Radny Henryk Postawka powiedział , że znaki drogowe zarastają bluszczem na ul. Ofiar 
Oświęcimskich przy szkole w Górkach Śląskich ( nie  na ul. Leśnej w Nędzy).  
Radny Jan Francus zaproponował wykreślenie na str. 6 wypowiedzi radnego Juliana 
Skwierczyńskiego ;radny Julian Skwierczyński potwierdził ,że ma takie prawo do zgłaszania 
interpelacji  i nie ma takiej mocy prawnej nikt z radnych . 
Radny Krystian Okręt sprostował przypomnienie dotyczące drogi przy posesji Tomala.  
Innych uwag nie zgłoszono. 
 
Rada Gminy przy 14 głosujących  , 13 głosami za, 1 głosem wstrzymującym się ,0 głosów przeciwnych 
zatwierdziła Protokół Nr X/2011 sesji w dniu 1 sierpnia 2011 roku. 
 
 
Ad. 3 
 
Przewodniczący RG poinformował ,że lipiec to miesiąc urlopowy radnych , uczestniczył w przekazaniu 
placu budowy –termomodernizacja w Zawadzie Ks. i ORLIKA w Nędzy. 
 
Ad. 4 
Przewodniczący RG zwrócił się do radnych o pytania : 
 
Radna Renata Bienia zapytała o spotkanie w Raciborzu w sprawie gospodarki odpadami oraz 
kanalizację ; Wójt Gminy powiedziała ,że była to wizyta w kompostowni w Raciborzu , moc przerobowa 
kompostowni to 1500 ton  na rok , obejmuje zasięgiem cały Powiat , ceny to 45 zł za tonę , 93 grosze za 
100 kg biomasy , w Raciborzu będzie wyznaczone składowisko odbioru ; w Nędzy rozstrzygnięto 
przetarg na budowę kanalizacji ,sieć będzie budowana na ul. Nad Suminą -Żwirowej- Osiedlowej , na 
pokrycie nawierzchnią asfaltową tych dróg otrzymano pieniądze zalewowe do wykorzystania w bieżącym 
roku; przetarg wygrała Firma BORBUD. 
 
Radny Roman Marcol zapytał o patronat nad Zespołem ŁĘŻSZCZOK ;Wójt Gminy odczytała treść pisma 
otrzymanego z DFK nt. zaprzestania dotowania Zespołu wraz z uzasadnieniem ; spotkanie było 
zorganizowane w celu omówienia spraw finansowych ,nie było przedstawicieli z Zawady Ks.  
 
Radny Grzegorz Swoboda zapytał co dalej z ORLIKIEM w Nędzy ; Wójt Gminy poinformowała, że 
przekazano plac budowy Firmie PANORAMA II która wygrała przetarg, trwają zmiany organizacyjne w tej 
Firmie, ale na pewno termin realizacji się nie zmieni . 
 
Radny Julian Skwierczyński zapytał o cel spotkania z dyrektorem Biblioteki Śląskiej  oraz wnioskował o 
pozostałe materiały dotyczące funkcjonowania bibliotek w Województwie Śląskim; Wójt Gminy 
potwierdziła ,że przekazane radnym pismo zawiera istotne informacje dotyczące funkcjonowania GBP w 
Nędzy , załącznik do pisma to format książki zawierający opis działalności wszystkich bibliotek w 
województwie; radny Julian Skwierczyński  chce zapoznać się z kondycją bibliotek; Wójt Gminy 
odpowiedziała ,że praca fili biblioteki w Zawadzie Ks. i Babicach nigdy  nie była omawiana ,ale faktem 
jest ,że obecnie prace remontowe zakłócają godziny pracy , Firma budowlana prowadzi roboty w 
Zawadzie Ks. do 17-tej , w razie wypadku ktoś poniesie odpowiedzialność, prowadzona działalność w 
Zawadzie Ks.   i animacje kulturalne są prowadzone prawidłowo, radni otrzymali również materiały 
promujące pracę świetlic, dzieci mogą skorzystać z 3-ch cykli 5-cio dniowych , Gmina pokrywa koszty 
przejazdu dzieci ; radny Julian Skwierczyński przedstawił pracę w Filii Biblioteki w Zawadzie Ks.; radny 
Krystian Okręt potwierdził ,że radni zapoznali się z tą pracą bezpośrednio w czasie sesji wyjazdowej; 
dyskusję zamknięto. 
 
 
Ad. 5 
 

1) skarbnik gminy mgr inż. Katarzyna Paszenda odczytała treść tabeli nr 1,nr 2 i nr 3 oraz 
załącznika nr 1 do projektu uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową  na rok 2011; 
Przewodnicząca Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego Alicja Kowol potwierdziła ,że na 
posiedzeniu w dniu 1.08. zapoznano się z treścią przedłożonego projektu , głosowania nie 
przeprowadzono; nie zgłoszono żadnych pytań. 
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Rada Gminy przy 14 głosujących  , 13 głosami za, 0 głosów przeciwnych oraz 1 głosem wstrzymującym 
się przyjęła Uchwałę nr XI / 84 / 2011 zmieniającą Uchwałę Budżetową na rok 2011 Gminy Nędza  
Nr III / 15 /10 z dnia 28 grudnia 2010 r. 
 

2) skarbnik gminy odczytała treść załącznika –wykaz przedsięwzięć do WPF Gminy Nędza -  
związane jest to z wprowadzonymi zmianami budżetowymi;  Wójt Gminy zwróciła się do radnych 
o przedstawianie wniosków dotyczących zmian do Studium Zagospodarowania Przestrzennego 
Gminy , cała procedura wymaga czasu ,teraz jest okazja by uwzględniać wnioski nawet 
dotyczące indywidualnych działek ; nie zgłoszono żadnych pytań. 

 
Rada Gminy Rada Gminy przy 14 głosujących  , 13 głosami za, 0 głosów przeciwnych oraz 1 głosem 
wstrzymującym się przyjęła Uchwałę nr XI / 85 / 2011 zmieniającą Uchwałę Nr III /14/10 Rady Gminy 
Nędza z dnia 14 grudnia 2010r. w sprawie :Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nędza. 
 

3) Przewodniczący RG odczytał treść projektu uchwały ; skarbnik gminy wyjaśniła ,że roczna spłata 
to kwota 37200,00 zł ,ponadto można skorzystać z umorzenia pożyczki uruchamiając następne 
zadanie; nie zgłoszono żadnych pytań.  

 
Rada Gminy przy 14 głosujących , 14 głosami za ( jednogłośnie ) przyjęła Uchwałę Nr XI / 86 / 2011  
w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki na realizację zadania pod nazwą „Termomodernizacja 
budynku wielofunkcyjnego przy ul. Raciborskiej 55a w Zawadzie Książęcej w gminie Nędza”  . 
 
 

4) Przewodniczący RG odczytał treść projektu uchwały ;skarbnik gminy wyjaśniła, że Urząd 
Marszałkowski wymaga takiego zabezpieczenia w wysokości  269 747,00 zł przy podpisywaniu 
umowy; nie zgłoszono żadnych pytań. 

 
Rada Gminy przy 14 głosujących ,14 głosami za ( jednogłośnie ) przyjęła Uchwałę Nr XI / 87 / 2011  
w sprawie upoważnienia Wójta Gminy Nędza do wystawienia weksla in blanco.  
 

5) Przewodniczący RG odczytał treść projektu uchwały uwzględniającego wniosek Komisji 
Finansów i Rozwoju Gospodarczego : stawka netto za m

3
 wody- 3,99 zł ( było 3,07 )  ; stawka 

netto opłaty za 1 przyłączenie – 88,00 zł ( bez zmian) , miesięczna opłata netto dla I grupy 
abonamentowej 6,60 zł ( było 4,50 zł ) dla II grupy abonamentowej 14,60 zł ( było 12,50 zł) ; Wójt 
Gminy potwierdziła ,że proponowane stawki wypracowano przy współpracy z Komisją Finansów 
i Rozwoju Gospodarczego ,będą obowiązywać przez 18 miesięcy od dnia utworzenia Spółki , 
uwzględniają koszty amortyzacji części majątku oddanego w trwały zarząd; ; ; Przewodnicząca 
Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego Alicja Kowol potwierdziła pozytywną opinię; radny 
Henryk Postawka poprosił o porównanie cen wody w sąsiednich Gminach; Przewodniczący RG 
odczytał ceny z przedłożonego na posiedzeniu Komisji pisma przez kierownika ZWiUK w Nędzy 
inż. Marka Niewrzoła; radny Henryk Postawka zapytał o rozliczanie tzw. ubytków wody ; Wójt 
Gminy potwierdziła ,że zlikwidowano już wyciek na ul. Jesionowej w Nędzy , teraz straty są na 
pewno niskie, w granicach dopuszczalnych ; nie zgłoszono więcej pytań.  

 
Rada Gminy przy 14 głosujących , 12 głosami za , 0 głosów przeciwnych oraz 2 głosami wstrzymującymi 
się przyjęła Uchwałę Nr XI / 88 / 2011 w sprawie cen i stawek opłat za zbiorowe zaopatrzenie w wodę 
dla Gminy Nędza. 
 

6) zgłoszono następujących kandydatów w skład Zespołu opiniującego kandydatów na ławników: 
Jan Francus, Renata Bienia , Karol Kalemba ;  

Przewodniczący RG zarządził przerwę techniczną ,aby kandydaci wybrali ze swojego grona 
przewodniczącego ; Zespół ogłosił ,że Przewodniczącym wybrano Renatę Bienia, członkowie to Jan 
Francus i Karol Kalemba.; nie zgłoszono żadnych pytań.  
 
Rada Gminy przy 14 głosujących ,14 głosami za ( jednogłośnie ) przyjęła Uchwałę Nr XI / 89 / 2011  
w sprawie powołania Zespołu opiniującego zgłoszonych kandydatów na ławników do orzekania w Sądzie 
Okręgowym w Rybniku i w Sądzie Rejonowym w Raciborzu. 
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7) Przewodniczący RG odczytał treść projektu uchwały; nie zgłoszono żadnych pytań . 
 
Rada Gminy przy 14 głosujących , 14 głosami za ( jednogłośnie ) przyjęła Uchwałę Nr XI / 90 / 2011 
zmieniającą uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w trwały zarząd Zakładowi Wodociągów 
 i Usług Komunalnych ,nieruchomości stanowiących własność Gminy Nędza.  
 
Wójt Gminy poinformowała ,że jedna działka z przekazywanych w trwały zarząd nie ma założonej księgi 
wieczystej , wszystkie wnioski są rejestrowane elektroniczne ,zaś Sąd rozpatrzy je dopiero po 16.08- w 
przypadku gdy nie uda się przesunąć terminu wpisu  konieczne będzie zwołanie sesji nadzwyczajnej 
zmieniającej termin powstania Spółki ,aby można było zawrzeć akt notarialny.  
 
Ad. 6 
 
Radny Roman Marcol : 

1) zapytał ,czy nowe lustro na ul. Borowiec zostało już zawieszone – tak. 
 
Radny Henryk Postawka: 

1) przypomniał o znakach drogowych na ul. Leśnej; Wójt Gminy potwierdziła ,że znaki 
zaprzeczające zostaną zdjęte ; 

2) zapytał ,czy inspektor Wojtaszek dokona pomiaru brzozy przy cmentarzu w Górkach Śl. w celu 
jej wycięcia; Wójt Gminy potwierdziła  ,ale zezwolenie wymaga czasu , np. procedura wycięcia 
akacji przy „czerwonej szkole” trwała 2,5 miesiąca; 

3) zapytał ,czy w Górkach nie ma osoby do sprzątania chodników; Wójt Gminy odpowiedziała ,że w 
ramach prac społecznie osoby zatrudnione w Gminie sprzątają chodniki ,ale nie ma na razie w 
samych Górkach osoby spełniającej kryteria ( trwale bezrobotna bez prawa do zasiłku oraz 
korzystająca z pomocy społecznej); 

4) zapytał ,czy obiekty sportowe są skomunalizowane ,czyją są własnością , czy są przekazywane 
Gminie obiekty budowane przez sportowców; Wójt Gminy wyjaśniła ,że zarządziła komunalizację 
obiektów ,grunt jest gminny ,nie będzie to długi proces; 

5) zwrócił uwagę ,że jako działacz sportowy w Górkach Sl. zaprzecza, że LKS odbiera  pieniądze 
innym klubom , w 2011r. LKS pozyskał od prywatnych sponsorów ok.15tyś.zł ,ale rosną 
wymagania ,obiekt ponadto wymaga remontu co jest na bieżąco robione; Wójt Gminy jeszcze 
raz omówiła procedurę związaną z podziałem dotacji na działalność klubów sportowych oraz 
odczytała radnym treść pisma wysłanego do Prezesa LKS w Zawadzie Ks. ,poinformowała ,że 
na ogłoszony w  tym tygodniu  konkurs na kwotę 5,5 tyś. zł  wpłynęła tylko jedna oferta , nie z 
LKS Zawada Ks.  

 
O godz.17

00
 radni minutą ciszy uczcili rocznicę wybuchu Powstania Warszawskiego. 

 
Radny Marian Gzuk: 

1) wnioskował o naprawę mostku przy posesji p. Klinik  
2) wnioskował o naprawę nawierzchni-dziura na ul. Kuźnickiej/Raciborskiej 
3) wnioskował o wymianę zbitego lustra na ul. Odrzańskiej . 

 
Radny Grzegorz Swoboda : 

1) podziękował za pomalowany przystanek w Nędzy; 
2) zapytał o plany zagospodarowania parkingu przy szkole; Wójt Gminy potwierdziła ,że jest to 

kwestia planu na przyszły rok; Przewodniczący RG powiedział ,że na razie  można rozplantować 
ziemię i niwelować teren. 

 
Radny Jan Francus: 

1) zapytał o stanowisko parkingowe dla niepełnosprawnych; Wójt Gminy potwierdziła ,że jest 
wyznaczone przed wejściem do budynku ; 

2) prosił o wystosowanie pisma do Wójta Gminy Lyski w sprawie zniszczonych barierek na mostku 
na Suminie; 

3) wnioskował o naprawę ok.10mb nawierzchni ul. Leśnej   
4) wnioskował o zakup z funduszu sołeckiego wspólnego namiotu na imprezy w Gminie, co obniży 

koszty imprez w sołectwach; Przewodniczący RG powiedział ,że odbędzie się spotkanie ,na 
którym sołtysom zostanie przedstawiona oferta; 
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Radny Krystian Okręt : 
1) prosił o zgodę na poparcie inicjatywy o podjęciu współpracy przez Gminę Nędza z Muzeum 

Pozytywizmu w Gołotczyznie ,co zostało opisane w artykule w GAZECIE SAMORZĄDOWEJ Nr 
7 ; pisarz okresu pozytywizmu Aleksander Świętochowski w opowiadaniu pt. „Klemens Boruta” 
umieścił akcję właśnie we wsi Nędza; Wójt Gminy potwierdziła ,że będzie to na pewno promocja 
całej Gminy ; radni poparli inicjatywę ,zostanie przygotowane pismo z propozycją współpracy; 

 
Radny Krystian Placzek : 
1) złożył na ręce Przewodniczącego RG dwa  pisma do dyskusji; 
2) prosił ,aby nie zmarnować osiągnięć Zespołu ŁĘŻSZCZOK ,prawda leży pośrodku ,konflikt 

należy po prostu wyjaśnić i rozwiązać; 
3) wnioskował ,aby docenić pracę bibliotekarki w Zawadzie Ks. m.in. biblioteki w Raciborzu mogą 

jej tylko pozazdrościć osiągnięć;  
4) zapytał radnego Postawkę , o co mu chodziło przy wypowiedzi dot. finansowania klubów; radny 

Henryk Postawka potwierdził ,że po każdej sesji artykuły w Nowinach rozpisują się na ten temat 
,jako radny cieszę się z każdej rzeczy przekazanej dla innych; 

5) potwierdził i powtórzył ,że nie rozumie stylu pracy pani Szajt , od kilku już lat to obserwuje , 
przykładem może być jej postępowanie po objazdowym posiedzeniu Komisji Oświaty w 
poprzedniej kadencji ; Wójt Gminy zwróciła uwagę ,że treść omawianego pisma dotyczyła 
działalności Klubu. 

 
Radny Julian Skwierczyński: 

1) zapytał, kiedy będzie mu udzielona odpowiedź na interpelację z dnia 14 lutego br. w sprawie 
zbiornika p.poż. w Zawadzie Ks. ;Wójt Gminy potwierdziła ,że zbiornik nikomu na pewno nie 
zagraża, strażacy wypompowali z niego wodę ,jednak zasypanie go może spowodować lokalne 
podtopienia ,bo zbiera wodę z okolic; 

2) zapytał Przewodniczącego RG kiedy otrzyma pisemną odpowiedź na zadane mu pytania;  
3) zapytał Przewodniczącego RG dlaczego posiedzenie Komisji Finansów i Rozwoju 

Gospodarczego jest zwoływane na godzinę przed sesją , zdarza się to już po raz kolejny ; 
Przewodniczący RG odpowiedział ,że lipiec był miesiącem urlopowym , posiedzenia mogły 
odbywać się dopiero w sierpniu; Wójt Gminy potwierdziła ,że przed podpisaniem umowy dla wsi 
Szymocice ( 3.08) musiały zostać podjęte przedłożone uchwały ,projekt ma być zakończony do 
końca roku ;  

4) zapytał Panią Wójt Gminy dlaczego odebrała DFK w Nędzy dotację w wysokości 5 tyś. zł 
przeznaczoną na doroczny festyn; Wójt Gminy obszernie wyjaśniała ,że kwotę tę przeznaczyła 
na dofinansowanie Zespołu ŁĘŻSZCZOK  oraz pozyskała dla DFK sponsora ,co potwierdził 
radny Roman Marcol; 

5) odczytał treść pisma skierowanego do Pani Wójt Gminy w sprawie wynajmowania świetlic w 
czasie kampanii wyborczej w ubiegłym roku; skarbnik gminy potwierdziła ,że te wpłaty nie są 
ujmowane w budżecie wg kontrahentów , informacja pisemna zostanie niezwłocznie 
sporządzona. 

 
Wójt Gminy omówiła również tryb postępowania w sprawie m.in. artykułu w Nowinach Raciborskich 
dotyczący rodziny z Ciechowic w sprawie braku umowy na wywóz szamba; na dzień dzisiejszy 
właściciele ci podpisali odpowiednią umowę oraz posiadają rachunki za wywóz szamba.  
 
Radny Roman Marcol dodał ,że DFK otrzymało dotację w  wysokości 6 tyś. zł , nie były to środki typowo 
na Festyn  , Firma Mantrans jako sponsor pomogła ,festyn się odbył , wiadomo że za wszystkim trzeba 
chodzić ,szczególnie problem znają ci ,co organizują podobne festyny.  
 
Radny Jan Flut :  

1) podziękował za nowe bramki na boisku w Babicach ; 
2) wnioskował o pomalowanie zardzewiałych balustrad przy rezerwacie Łęższczok. 

 
Przewodniczący RG zwrócił się do radnego Juliana Skwierczyńskiego stwierdzając, że udzielił 
wszystkich odpowiedzi na zadanie pytania. . 
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Ad. 7 
 
Radni zapoznali się z treścią pisma; nie zgłoszono pytań. 
 
Ad.8 
 
Przewodniczący RG po stwierdzeniu , że wyczerpano prządek obrad , nie ma więcej pytań i wniosków 
zamknął sesję Rady Gminy Nędza w dniu 1 sierpnia 2011 roku godz. 17

45
 . 

 
Na tym protokół zakończono. 
 
 
Protokołowała K. Tront  
  
 
 
 


